
 مراسم تشییع پیکر رضا صفایی پور معروف 
به »طوفان« صبح سه شنبه ۲۸ آذرماه با حضور 
جمعی از هنرمندان در خانه سینما برگزار شد. 
علی دهکردی، پژمان بازغی، جعفر گودرزی، 
محمد شیری، فرید سجادی حسینی، اصغر 
از جمله حاضران در  وقاری  همت، مهوش 
مراسم بودند. در ابتدای این مراسم کامران 
کرد: من سال ها در  ملکی در سخنانی بیان 
خانه سینما مراسم وداع اجرا کردم. در همه این 
سال ها اولین نفری که برای وداع با همکارانش 
وارد حیاط می شد رضا صفایی بود. وی درباره 
حضور کمرنگ هنرمندان در این مراسم بیان 
کرد: امروز روز خاصی است. متاسفانه به علت 
آلودگی هوا بسیاری از دوستان نتوانستند در 
این مراسم شرکت کنند. سن همکاران طوفان 
هم سنی نیست که با این آلودگی در این مراسم 
شرکت کنند اما در این چند روز در رسانه ها 
دیدید که چقدر از او یاد شد. اصغر همت هم با 
گلایه از نبود برخی هنرمندان در مراسم اظهار 
کرد: آدم بعضی وقت ها فکر می کند، صحبتی کند 
خ می دهد که پشیمان می شود.  و بعد اتفاقی ر
با این حال آنهایی که طوفان حق به گردنشان 
داشت باید اینجا حضور می داشتند. وی اضافه 
کرد: جوانی اینجاست که می گفت فقط یکبار 
رضا صفایی پور را دیده است و از بوکان آمده 
تا در مراسم شرکت کند. جای گلایه نیست و 

کرد. همت  نمی توان خیلی حرف ها را بیان 
کرد: زمانی ما در جشنواره های تئاتر  تصریح 
بیانیه می نوشتیم و بعد دیدیم برخی حرف ها 
را تکرار می کنیم، من جلوی این کار ایستادم 
که دیگر بیانیه ندهیم آخر چرا بیانیه وقتی 
هیچ فایده ای ندارد. من در یکدهه گذشته 
ارتباط نزدیکی با رضا صفایی داشتم و البته او 
بیشتر مرا شرمنده کرد. حرف هایی احساسی 
نوشتم که همه اش را نمی خوانم چون شاید 
مثل آن بیانیه ها آب در هاون کوبیدن باشد. 
این هنرمند ادامه داد: طوفان به دلیل نقش 
اصلی یک فیلم جایزه بین المللی گرفت اما به 
او توجه نشد. من خودم از نظر خانوادگی درگیر 
پارکینسون هستم. پارکینسون کسی را نکشته 
است آنچه آدم را می کشد بی توجهی است. او 
کادمیک  گاهی آ ک و نجیب بود. آ یک انسان پا
نداشت اما صداقت داشت و نقشی را که بازی 
می کرد، باور داشت. همت همچنین با انتقاد از 
برخی بازیگران بیان کرد که در این سال ها همه 
بازیگری ما به ژست و ادا تبدیل شده است. 
عادل تبریزی کارگردان فیلم سینمایی »گیج گاه« 
نیز در این مراسم عنوان کرد: خیلی عجیب و 
تلخ است که آخرین حضور رضا صفایی پور در 
فیلم من رقم خورده است، وقتی او، جمشید 
هاشم پور، حسن رضایی و… را به فیلمم دعوت 

کردم همه پذیرفتند. 

  »طوفان«عاشق سینما بود
ح کرد: در   تبریزی در ادامه با گلایه ای مطر
این سال ها از هنرمندان ممنوع الکار خیلی 
که ظرفیت  حرف زده شد اما از هنرمندانی 
داشتند اما از ظرفیت شان استفاده نشد، حرف 
زده نشد؛ هنرمندانی که خانه نشین شدند و 
کسی از آنها ننوشت. عده ای در این سال ها از 
فیلم هایی گفتند که دوره شان تمام شده است 
و خدا نگذرد از کسی که گفت دوره این فیلم ها 
تمام شده است. وی در پایان سخنانش تصریح 
کرد: همه هنرمندانی که در سینما کار می کنند 
شور و طوفان سینما را مدیون هنرمندان نسل 
صفایی پور هستند. در ادامه مراسم پژمان 
بازیگران خانه سینما  بازغی، رئیس انجمن 
با اشاره به چند ماه حضورش در این انجمن 
و همراهی و دیدار با هنرمندان پیشکسوت 
عنوان کرد: گلایه ام از جوان ترهاست، از آنهایی 
که کار می کنند اما بزرگان این عرصه را فراموش 
کرده اند اما نباید فراموش کرد که این سینما 
به دلیل حضور چه کسانی به اینجا رسیده است. 
وی اضافه کرد: جای آقای صفایی پور بسیار 
که شرایط انجمن این  خالی است. متاسفم 
اجازه را نداد خدمت ایشان برای دست بوسی 
برسیم. با این حال با حضور شما هنرمندان 
پیشکسوت است که این انجمن شکل صنفی 
می گیرد. متاسفانه بسیار تنها هستیم و بدتر 

از آن در شرایطی یکدیگر را دیدار می کنیم که 
کنیم.  بدرقه  را  عزیزی  هنرمند  می خواهیم 
ابوالفضل پورعرب بازیگر سینما نیز در این 
مراسم گفت: ممنونم که آمدید تا یک رفیق را به 
خانه ابدی اش برسانید. متاسفم که خیلی هایی 
که با او کار کردند را اینجا نمی بینم. وی ادامه 
داد: ما در فیلم ها ارتباط خوبی با هم داشتیم. او 
از یک چیز رنج می برد و آن هم احوال نپرسیدن 
بود و متاسفانه می بینم حق داشت و گله اش 
درست بود. نسل ما نسل نگرانی بود و برایش 
یکدیگر مهم بودند. من هم خواهشم این است 
که هوای یکدیگر را داشته باشیم. پورعرب در 
پایان سخنانش گفت: از خانه سینما با اینکه 
عضوش نیستم، تشکر می کنم که برایش این 
رویدادها مهم است. علی دهکردی مدیرعامل 
خانه سینما به عنوان آخرین سخنران مراسم 
گفت: رضا عاشق سینما بود و شاید عاشق ترین 
به سینما بود. بازیگری شاید یکی از حسرت 
برانگیزترین حرفه های دنیا باشد که آتش به 
بیرون می اندازد ولی از درون بازیگر را می سوزاند. 
بیماری پارکینسون عشق واقعی رضا را از او 
که همیشه قهرمان بود  گرفت و این برای او 
خیلی سخت تر بود. من از طرف خودم و نیز 
خانه سینما به خانواده ایشان تسلیت می گویم 
و امیدوارم آن تصمیم گیرندگان برای سینما 
که باید امروز می آمدند، این حرف ها را بشنوند 
چون خانه سینما باید بتواند به هنرمندان 
رسیدگی کند و ما می خواهیم که با دست های پُر 
از آنها حمایت کنیم نه با شرمندگی! وی با اشاره 
به شرایط سخت برخی از هنرمندان، گفت: چرا 
باید شرایط طوری باشد که وقتی هنرمندی 
می میرد، بگوییم راحت شد؟ از چه راحت شد؟ 
همه می دانیم و لازم به گفتنش نیست. در پایان 
« دلنوشته ای را  مراسم »هنگامه صفایی پور
برای پدرش خواند و به این اشاره کرد که مردم 
او را به عنوان »بدمن« سینما می شناختند ولی 
مورد علاقه آنها بود. وی در ادامه یادآور شد 
که در سال های گذشته پدرش حاضر به بازی  
در هر نقشی نشده بود. وی عنوان کرد: پدرم 
می گفت برای ارتزاق نباید هنر را فروخت و به 
همین دلیل حاضر نبود در هر نقشی بازی کند و 
گرچه گزیده کاری تصمیم خودش بود اما در این  ا
چند سال دیدم که چیزی در پدرم فروریخت. 
صفایی پور همچنین از عباس علایی دوست 
پدرش و نیز عباس عظیمی و علی دهکردی 
تشکر ویژه کرد. پایان بخش مراسم خواندن نماز 
میت برای این هنرمند بود و سپس پیکر رضا 
صفایی پور به سمت قطعه هنرمندان بهشت 

زهرا)س( تشییع شد.
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 تغییرات فصل جدید »کودک شو« 
جدید  فصل  کارگردان  و  تهیه کننده   
کودک شو« که از نیمه دیماه به آنتن شبکه  «
گزارش  به  شدند.  معرفی  می رسد،  نسیم 
جدید  فصل  نسیم،  شبکه  عمومی  روابط 
کودک شو« این روزها در لوکیشنی جدید در  «
مرحله پیش تولید و آماده سازی دکورها قرار 
دارد تا به زودی تصویربرداری آن آغاز شود. 
حسین ربانی غریبی تهیه کننده این فصل از 
برنامه است و رضا مهرانفر که در فصل های 
اولیه برنامه جزو هسته اصلی برنامه بود در 
فصل جدید کارگردانی برنامه را بر عهده دارد. 
همچنین طراحی و تولید برنامه با بازی ها و 
آیتم های متنوعی پیش خواهد رفت که نیاز 
به دکورهای جدید داشت، در حال حاضر 
مراحل ساخت این دکورها رو به پایان است 
و به زودی در لوکیشن جدید به سرانجام 
کودک شو« جزو برنامه های شبکه  می رسد. »
نسیم بوده که اقبال زیادی را هم به همراه 
داشته است. فصل جدید برنامه با طراحی 
متفاوت در بازی ها از نیمه دیماه پخش خواهد 
شد. حسین ربانی غریبی تهیه کننده فصل 
کودک شو«، تهیه کنندگی برنامه های  جدید »
گونی مانند »نشان مهربانی«،  تلویزیونی گونا
 » »فانوس دریایی«، »موزه گرد«، »سوره هنر
و… را در کارنامه خود دارد. وی دارای دکتری 
در  این  از  پیش  و  است  فرهنگی  مدیریت 
مسئولیت های مختلفی از جمله معاون تولید 
و نوجوانان،  کودکان  کانون پرورش فکری 
رئیس  امید،  راهبردی شبکه  عضو شورای 
فرهنگسرای رسانه، رئیس شورای نظارت بر 
اسباب بازی و جشنواره ملی اسباب بازی، 
رئیس جشنواره پویانمایی تهران و دبیر چند 
دوره جشنواره بین المللی فیلم ۱۰۰ فعالیت 
داشته است. همچنین رضا مهرانفر کارگردان 
علاوه  این  از  پیش  برنامه  جدید  فصل 
کودک شو«،  بر کارگردانی ۲ فصل ابتدایی »
کارگردان در برنامه های مختلفی  به عنوان 
از جمله »اعجوبه ها« و »تی ان تی« فعالیت 
داشته و انیمیشن »منو ببین« از ساخته های 

او است. 

کنش به دیدار وزیر امورخارجه چین با   کره جنوبی در وا
مقام ارشد کره شمالی همزمان با پرتاب موشک بالستیک 
پیونگ یانگ، بار دیگر از پکن خواست تا نقش سازنده ای 
را درباره این کشور ایفا کند. به گزارش خبرگزاری یونهاپ، 
وزارت امور خارجه کره جنوبی تنها یک روز بعد از اینکه 
ک میونگ هو« معاون وزیر امورخارجه  پکن اعلام کرد »پا
کره شمالی با وانگ یی همتای چینی خود دیدار کرده است 
این سخنان را اظهار کرد. پیونگ یانگ موشک قاره پیمای 
موسوم به هواسونگ-۱۸ را به سمت دریای شرق پرتاب کرد. 
قطعنامه های شورای امنیت ملی سازمان ملل، کره شمالی 
را از انجام پرتاب های موشکی منع می کند. »لیم سو سوک« 
سخنگوی وزارت امورخارجه کره جنوبی در بیانیه ای گفت: 
چین عضو مسئول و دائمی شورای امنیت و کشوری است 

که در کره شمالی نفوذ دارد. ما انتظار داریم که چین نقش 
سازنده ای ایفا کند تا کره شمالی اقدامات تحریک آمیز خود را 
متوقف کرده و به گفت وگوها بازگردد. وی افزود: کره جنوبی، 
پرتاب موشکی کره شمالی را محکوم می کند و آن را تهدیدی 
جدی برای صلح منطقه ای و امنیت بین المللی می داند. 
»سوک« اظهار کرد: ما با آمریکا و ژاپن و سایر شرکای خود 
از نزدیک همکاری می کنیم تا در سطح شورای امنیت ملی 
سازمان ملل و با تحریم های مستقلانه و چندجانبه علیه 
کنش دهیم. شورای امنیت ملی  کره شمالی به این مساله وا
سازمان ملل قرار است نشستی درباره آخرین پرتاب موشکی 
کره شمالی برگزار کند. به گزارش ایرنا، وانگ یی وزیر امور 
خارجه چین همزمان با پرتاب موشکی پیونگ یانگ، در پکن 
کراتی سطح بالا با معاون وزیر امور خارجه کره شمالی  مذا

انجام داد. وزارت امور خارجه چین در خصوص دیدار وانگ 
ک میونگ هو، اعلام کرد: چین همیشه روابط خود  یی با پا
با کره شمالی را از منظر استراتژیک و بلندمدت می بیند. 
کید کرد: پکن مایل به تقویت ارتباطات و هماهنگی  وانگ تا
دوجانبه و تعمیق تبادلات و همکاری ها در زمینه های 
مختلف با کره شمالی است. بنا به گزارش وزارت خارجه 
ک در مورد »نگرانی های مشترک« تبادل  چین، وانگ و پا
نظر کردند. در بیانیه امور خارجه چین توضیح بیشتری 
در مورد این نگرانی ها داده نشده است. طبق این بیانیه 
کید کرد: کره شمالی  معاون وزیر امور خارجه کره شمالی نیز تا
به تقویت همکاری چندجانبه با چین برای »حفاظت از 
منافع مشترک« و »حفظ صلح و ثبات منطقه ای« ادامه 

خواهد داد.

 بر اساس نظرسنجی صورت گرفته از سوی موسسه 
بین المللی جامعه شناسی کی یف، میزان اعتماد مردمی 
کثریت  به زلنسکی در یکسال گذشته کاهش داشته اما ا
اوکراینی ها به ارتش و رئیس فرماندهی آن اعتماد دارند. 
که  این نظرسنجی مشخص شد  ایسنا، در  گزارش  به 
رئیس جمهوری  زلنسکی،  ولودیمیر  به  اعتماد  میزان 
اوکراین به ۶۲ درصد کاهش یافته، در حالی که در دسامبر 
۲۰۲۲، این میزان ۸۴ درصد بود. به نوشته روزنامه کی یف 
ایندیپندنت، اعتماد به دولت اوکراین نیز به صورت 

کلی ۲۶ درصد کاهش داشت. در این میان، ۹۶ درصد از 
شرکت کنندگان در این نظرسنجی نیز اعلام کردند که به 
ارتش اوکراین اعتماد دارند؛ آماری که از دسامبر گذشته 
میلادی بدون تغییر مانده است. در ضمن، ۸۸ درصد از 
شرکت کنندگان نیز گفتند که به والری زالوژنی، رئیس ستاد 
فرماندهی ارتش اوکراین اعتماد دارند. در این نظرسنجی 
که میزان اعتماد به دادگاه و  همچنین مشخص شد 
دادستان های اوکراینی به ترتیب به ۱۲ و ۹ درصد رسیده، 
در حالی که این میزان در دسامبر سال گذشته میلادی 

به ترتیب ۲۵ و ۲۱ درصد بود. مدیر اجرایی این موسسه 
نظرسنجی نیز اعلام کرد که ۵۹ درصد از شرکت کنندگان 
گفتند به زالوژنی و زلنسکی اعتماد دارند. این نظرسنجی در 
میانه گزارش هایی درباره اختلافات میان زالوژنی و زلنسکی 
منتشر شده است؛ اختلافات بین این دو نفر نخستین بار 
کونومیست و در نوامبر نمایان شد، زمانی که  در مجله ا
این فرمانده ارتش اوکراین وضعیت جنگی در این کشور 
را در حالت »بن بست« دانست. اعضای دفتر زلنسکی نیز 
به صورت علنی با این اظهارات از سوی رئیس فرماندهی 
ارتش اوکراین به مخالفت پرداخته و این مساله به این 

گمانه زنی دامن زد که زلنسکی و زالوژنی با هم تنش دارند.

سئول خواستار نقش آفرینی پکن در رابطه با کره شمالی شد

کاهش اعتماد اوکراینی ها به »زلنسکی«

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش

 فرار مالیاتی چند هزار دلاری 
دختر »بایدن«

 اسناد جدید نشان می دهد که دختر بایدن هزاران 
که  دلار از مالیات بر درآمد خود را بین سال هایی 
ک اوباما، معاون وی بوده است،  پدرش در دولت بارا
پرداخت نکرده است. بر اساس اسنادی که اخیرا از 
کس نیوز به دست آمده است، »اشلی بایدن«  سوی فا
دختر رئیس جمهور بایدن از سال ۲۰۱۵ نزدیک به 
۵ هزار دلار مالیات بر درآمد بدهکار است که هنوز 
هم آن را پرداخت نکرده است. اداره مالیات بر درآمد 
بایدن  جو  به  فیلادلفیا  شهرستان  در  پنسیلوانیا 
اطلاع داده است که این میزان از مالیات بر درآمد از 
سوی دختر وی پرداخت نشده است. تاریخ شروع 
انویه سال ۲۰۱۵ آغاز  فرار مالیاتی دختر بایدن از ۱ ژ
می شود، زمانی که جو بایدن معاون رئیس جمهور 
در دولت اوباما بود و در ۱ ژانویه سال ۲۰۲۱، درست 
او به عنوان رئیس جمهور  اینکه  از  روز پیش  چند 
آمریکا سوگند یاد کند به پایان رسیده است. »اشلی 
بایدن« دختر رئیس جمهور آمریکا و وکیلش هنوز به 
درخواست های مربوط به بررسی این فرار مالیاتی 
« دستیار سابق  گرت زیگلر هیچ پاسخی نداده اند. »
دونالد ترامپ ضمن انتقاد از فرارهای مالیاتی فرزندان 
رئیس جمهور آمریکا به انتقاد از بایدن پرداخته و گفته 
است: »جو« دائما در این مورد صحبت می کند که 
افراد ثروتمند در آمریکا سهم مالیات خود را به صورت 
منصفانه پرداخت نمی کنند و توان پرداخت مالیات 
بیشتری دارند، با این حال هر دو فرزند زنده او مالیات 
خود را پرداخت نکرده اند. به گفته وی این فقط نمونه 
دیگری از بی دقتی های دولت بایدن است. پیش تر 
هم وبسایت زیگلر به عنوان یکی از مخالفان سرسخت 
بایدن و موافقان »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق 
آمریکا پیش تر هم نزدیک به ۱۰ هزار عکس از لپ تاپ 
هانتر بایدن بین سال های ۲۰۰۸ تا ۲۰۱۹ را منتشر کرد. 
اشلی بایدن، متولد ۸ ژوئن سال ۱۹۸۱ کوچکترین 
فرزند جو بایدن و تنها فرزند جیل بایدن است. پیش 
از وی هم »هانتر بایدن«، پسر رئیس جمهور آمریکا به 
۹ فقره فرار در پرداخت مالیات به مبلغ ۱.۴ میلیون 
۲۰۲۰ متهم شد. هانتر  ۲۰۱۶ تا  دلار بین سال های 
بایدن به این موضوع متهم شد که به جای پرداخت 
مالیات بر درآمدش، میلیون ها دلار را صرف زندگی 
مبتنی بر ولخرجی کرده و هزینه های بسیاری را برای 
مصرف مواد، زندگی در هتل های بسیار مجلل و 
کرده است. ماجرای فرارهای مالیاتی  غیره صرف 
فرزندان رئیس جمهور آمریکا در شرایطی که بحث 
ح تحقیقات مربوط به استیضاح بایدن به دلیل  طر
سوءاستفاده اش از قدرت از سوی جمهوری خواهان 
ح است، می تواند موقعیت وی را نزد مخالفانش  مطر

بیش از پیش به خطر بیندازد.

ولادیمیر پوتین:

  افسانه شکست ناپذیربودن تسلیحات غرب فرو ریخت
کوتــــاه

 رئیس جمهور روسیه با بیان اینکه ناتو درباره گسترش 
پیدانکردن به سمت شرق »بی شرمانه دروغ« می گوید، 
گفت: غرب همچنان به جنگ ترکیبی علیه مسکو ادامه 
می دهد. »ولادیمیر پوتین« از تمام افراد مشارکت کننده 
در عملیات نظامی ویژه این کشور در اوکراین، قدردانی 
کرد. پوتین بیان داشت: »غرب همچنان به جنگ ترکیبی 
علیه روسیه ادامه می دهد و اطلاعات میدانی، تسلیحات و 
تجهیزات نظامی را در اختیار کی یف قرار می دهد.« به نوشته 
خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی با بیان اینکه سال ۲۰۲۳ سال 
پرتنشی برای نیروهای مسلح روسیه بود، توضیح داد: »اما 
همه با شجاعت و حرفه ای گری، وظایف خود را در عملیات 
ویژه نظامی انجام دادند. فدراسیون روسیه آمادگی رزمی 
بالایی را برای همه واحدها و تشکیلات در همه مناطق و 
ناوگان حفظ کرده است.« رئیس جمهور روسیه با بیان اینکه 
ناتو درباره گسترش پیدانکردن به سمت شرق »بی شرمانه 
دروغ« گفته بود، تصریح کرد: »فعالیت ناتو در مجموع به 
طور قابل توجهی افزایش یافته و نیروهای آمریکایی از جمله 

هواپیماها در مرزهای فدراسیون روسیه مستقر شدند.« 
طبق این گزارش، پوتین با بیان اینکه روسیه قصد ندارد از 
اهداف خود در عملیات نظامی ویژه دست بکشد، ادامه داد: 
»تمام تلاش ها برای شکست دادن روسیه به دلیل شجاعت 
سربازان روسی شکست خورد. دشمن متحمل خسارات 
هنگفتی شده ولی آنها برای نشان دادن نتیجه به حامیان 
خود، منابعشان را هدر دادند.« به نوشته اسپوتنیک، وی 
کید کرد: »روسیه برای بهبود روابط خود با غرب هر کاری  تا
کرد، اما آنها با امید بستن به ملی گرایان اوکراینی هیچ شانسی 
به ما ندادند.« رئیس جمهور روسیه با بیان اینکه حفظ 
آمادگی سامانه سه گانه اتمی این کشور ضروری است، افزود: 
»سطح سلاح های مدرن در سه گانه اتمی ۹۵ درصد است. 
نقش این شبکه رو به افزایش است و ۱۵ فروند پرتابگر یاریس 
و آوانگارد تا پایان سال تحویل می شود.« پوتین پیش از این 
نیز طی کنفرانس خبری سالیانه گفته بود که صلح زمانی 
حاصل خواهد شد که روسیه به اهداف خود در عملیات 

نظامی ویژه دست یابد. 

 رکورد نمایندگان تعلیق شده 
در هند شکسته شد

 نشست زمستانی مجلس عوام هند )لوک سابا( در 
حالی برگزار شد که ۱۴۱ نماینده از احزاب مخالف حزب 
کم هند بی جی پی، به دلایل مختلف تعلیق شدند.  حا
به گزارش ایرنا از تلویزیون دهلی نو، پس از تعلیق ۷۹ 
نماینده از احزاب مخالف در دو مجلس هند در یک 
، ۴۹ نماینده دیگر نیز با همین اقدام مواجه شدند  روز
و این رکورد تعداد کل نمایندگان مجلس تعلیق شده 
این جلسه را به ۱۴۱ نفر می رساند که بالاترین میزان در 
تاریخ است. فاروق عبدا...، رهبر کنفرانس ملی، شاشی 
ثارور و کارتی چیدامبارام رهبران کنگره، سوپریا سوله 
از ان .سی. پی و دیمپل یاداو از حزب سامجوادی از 
جمله نمایندگانی هستند که به دلیل اخلال در روند 
برگزاری نشست مجلس عوام توسط اوم بیرلا، رئیس 
لوک سبها تعلیق شدند. نمایندگان اپوزیسیون در 
گسترده امنیتی در مجلس عوام  اعتراض به نقض 
کردند. آنها می خواستند آمیت شاه وزیر  تظاهرات 
کشور هند در مورد نقص امنیتی که به دو مهاجم اجازه 
ورود به صحن مجلس عوام را داد، توضیح دهد. رئیس 
کید کرده است: رسیدگی به هر گونه رویداد  لوک سبها تا
امنیتی در مجلس، تنها در صلاحیت دبیرخانه مجلس 
است و به دولت اجازه مداخله نخواهد داد. بیرلا گفت: 
دولت نمی تواند در مسئولیت های دبیرخانه لوک سابا 
مداخله کند، ما هم اجازه نمی دهیم. نارندرا مودی، 
گران،  ، در مصاحبه با روزنامه داینیک جا نخست وزیر
نقض امنیتی را »بسیار جدی« توصیف کرد و خواستار 
بررسی آن شد، با این حال او گفته است: نیازی به بحث 
گذشته آغاز  در این مورد نیست. تعلیق ها از هفته 
شده است، یک روز پس از نقض امنیتی، نمایندگان 
مخالف دولت توضیح وزیر کشور را خواستار شدند. 
سیزده نماینده لوک سابا و یک نماینده راجیا سابا 
به دلیل رفتار غیرقانونی از کار تعلیق شدند، با این 
حال نمایندگان احزاب مخالف اعتراض خود را از سر 
گرفتند و این روند منجر به ثبت رکورد ۷۹ تعلیق در هر 
دو مجلس شد که ۴۹ مورد نیز به این فهرست افزوده 
شده است. نمایندگان در محوطه مجلس هند به 
تعلیق خود اعتراض کرده اند. در پاسخ به آخرین دور 
تعلیق ها، »جی رام رامش«، نماینده کنگره در پستی 
کسازی کامل در حال  در شبکه اجتماعی X گفت: پا
انجام است تا لایحه های سخت بدون هیچ بحث 
معنی داری تصویب شوند. رامش افزود: این ظلم ها 
در مجلس جدید نشان دهنده نادموکراسی است. در 
کاردهایی را  تظاهرات بسیاری از نمایندگان مجلس پلا
نشان دادند و برخی نیز تصویری از نخست وزیر هند را 
با یک علامت سوال در دست داشتند. رئیس مجلس 
کارد به مجلس  خطاب به نمایندگان گفت: آوردن پلا

خلاف قوانین است.

زمان برگزاری »تئاترفجر ۴۲« 
 دبیر چهل ودومین جشنواره بین المللی تئاترفجر از برگزاری 
بخش صحنه ای و خیابانی این دوره جشنواره از ۱ تا ۱۲ بهمن 
« گفت:  سالجاری، خبر داد. مهدی حامدسقایان به »مهر
برگزاری این دوره از جشنواره تئاترفجر با جشنواره فیلم فجر 
همزمان نیست و چهل ودومین جشنواره بین المللی تئاترفجر 
از یک تا ۱۲ بهمن سالجاری برگزار می شود. وی درباره این که 
آیا تمامی بخش های جشنواره چهل ودوم در تاریخ مدنظر 
، نمایش  ، عنوان کرد: ۳ بخش رادیوتئاتر برگزار می شود یا خیر
تلویزیونی و پژوهش چهل ودومین جشنواره بین المللی 
تئاترفجر از ۲۶ دی برگزار می شوند. حامدسقایان درباره 
، اظهار کرد: مراسم  افتتاحیه این دوره از جشنواره تئاترفجر
افتتاحیه جشنواره چهل ودوم تئاترفجر روز یکم بهمن و در 
فضای بسته برگزار می شود. دبیر چهل ودومین جشنواره 
بین المللی تئاترفجر درباره برنامه ریزی و رایزنی با شهرداری 
و نهادهای دیگر نظیر سازمان صداوسیما برای پوشش و 
کید کرد: با شهرداری تهران،  تبلیغات این دوره از جشنواره، تا
مترو و همچنین برخی نهادهای دیگر برای تبلیغات شهری 
گفت وگوهایی داشته ایم و  و محیطی جشنواره تئاتر فجر 

برنامه ریزی ها در این خصوص در دست انجام است. 
 
کارگاه آموزشی داریوش طلایی 

 داریوش طلایی آهنگساز، نوازنده و مدرس موسیقی ایرانی 
کارگاه آموزشی  به واسطه همراهی انجمن موسیقی ایران 
»بداهه پردازی در موسیقی دستگاهی ایران« را برگزار می کند. 
طی روزهای چهاردهم و پانزدهم دیماه انجمن  موسیقی 
ایران کارگاه آموزشی داریوش طلایی، ردیف دان و نوازنده تار 
و سه تار را با موضوع »بداهه پردازی در موسیقی دستگاهی 
ایران« برگزار می کند. در این دوره هنرجویان به ۲ صورت فعال و 
غیرفعال شرکت خواهند کرد که هنرجویان فعال پس از ثبت نام 
و ارسال مدارک و پذیرش نهایی با ساز خود روی صحنه حضور 
خواهد داشت و به صورت مستقیم با استاد در تبادل مطالب 
خواهند بود. شرکت در این دوره برای نوازندگان تمامی سازها 
آزاد است. هنرجویانی که خواهان شرکت فعال در این کارگاه 
هستند از ۲۸ آذر تا ۶ دیماه از طریق سامانه بامک با ارسال 
رزومه هنری و نیز ویدئویی از اجرای یک گوشه و یک قطعه 
ضربی می توانند در گزینش نهایی شرکت کنند. اسامی این 
دسته از هنرجویان پس از انتخاب نهایی در تاریخ دهم دیماه 
اعلام خواهد شد. هزینه  ثبت نام پذیرفته شدگان نهایی در 
، توسط انجمن موسیقی ایران  بخش فعال، با ظرفیت ۱۵ نفر
پرداخت خواهد شد. هنرجویان غیرفعال نیز با ظرفیت ۱۰۰ 
( پس از ثبت نام با پرداخت شهریه به دوره راه  نفر )در هر روز
خواهند یافت. کارگاه بداهه پردازی در موسیقی دستگاهی 
ایران در ۲ روز و ۴ نوبت صبح ۱۰و۳۰ تا ۱۲و۳۰ و بعد از ظهر ۱۳و۳۰ 
تا ۱۵و۳۰ در تالار رودکی برگزار خواهد شد. شرکت کنندگان 

غیرفعال به سامانه bamak.nay.ir مراجعه کنند.

با حضور همکاران و هنرمندان

   پیکر 

 »طوفان« سینما
 بدرقه شد


